

AUSSCHREIBUNG DAAD ALUMNI-WEEK “ALUMNI IM TRANSFER” 2025

KOLLOQUIUM: CIRCULAR ECONOMY - INNOVATIONS FOR A SUSTAINABLE FUTURE

Das **DAAD Kolloquium** richtet sich in erster Linie an Bildungsausländerinnen/-ausländer aus Entwicklungsländern (DAC-Ländern) die als Studierende, Graduierte, Wissenschaftlerinnen und Wissenschaftler oder Lehrbeauftragte an einer deutschen Hochschule einen Studienabschluss erworben oder mindestens drei Monate an einer deutschen Hochschule / Forschungseinrichtung studiert, geforscht oder gearbeitet haben und die inzwischen i. d. R. wieder im Ausland tätig sind sowie Alumni aus DAC-Ländern, die im Rahmen des Surplace-/Drittlandprogramms (SPDL) des DAAD, der Fachzentren Afrika, des exceed-Programms oder der SDG-Graduiertenkollegs ein Stipendium / eine Förderung des DAAD erhalten haben.

Ziel

In der aktuellen Debatte um Rohstoffsicherheit, Energiewende und Nachhaltigkeit sind die Alumni der TUBAF Brückenbauer in ihre Heimat-/ Zielländer. Ziel ist es, das Fachnetzwerk zur Kreislaufwirtschaft zu erweitern und auch internationale Kooperationen zu initiieren. Das Weiterbildungsseminar dient dem Austausch und der intensiven und interdisziplinären Auseinandersetzung mit dem Thema Kreislaufwirtschaft.

Format

Das Alumni-Kolloquium ist eingebettet in eine Alumni-Woche. Das Programm beinhaltet den Austausch mit Kooperations- und Transferpartnern der TU Bergakademie Freiberg, Workshops, eine Wissenschafts-Campustour mit Einblick in Forschungsprojekte und Ausgründungen sowie die Teilnahme am Kolloquium im Rahmen des BHT - Freiberger Forum.

Bewerbungsunterlagen

Lebenslauf mit Angaben zu Art und Dauer des Aufenthalts an der TU Bergakademie Freiberg oder Deutschland und zur aktuellen Position; Abstract (Gliederung und Quellen- bzw. Literaturangaben, max. 2 Seiten) für einen max. 15-minütigen Kurzvortrag: selbstgewähltes Thema in den Bereichen Kreislaufwirtschaft, Energie - und Ressourcenwirtschaft, Rohstoffindustrie, Energiewende, etc.

Bitte richten Sie alle Bewerbungsunterlagen bis zum 15. Dezember 2024 in einer PDF-Datei und in englischer Sprache per E-Mail an: alumni@zuv.tu-freiberg.de (Betreff: Bewerbung: DAADKolloquium2025). Mehr Informationen zum Thema und zum Programm unter: <https://tu-freiberg.de/alumni/events/alumni-week-alumni-im-transfer-circular-economy>

Die DAAD-Alumniweek wird durch das Prorektorat Forschung organisiert, durch das Freiberg Centre for Circular Economy (FCCE) unterstützt und durch den DAAD im Rahmen des DAAD Alumni-Programms (BMZ) gefördert.

ALUMNI-WEEK
“ALUMNI IM TRANSFER”



Deutscher Akademischer Austauschdienst
German Academic Exchange Service



CALL FOR DAAD ALUMNI WEEK 'ALUMNI IN TRANSFER' 2025

COLLOQUIUM: CIRCULAR ECONOMY - INNOVATIONS FOR A SUSTAINABLE FUTURE

The **DAAD Colloquium** is primarily aimed at foreign students from developing countries (DAC countries) who have obtained a degree as students, graduates, academics or lecturers at a German university or who have studied, researched or worked at a German university / research institution for at least three months and who have since returned to work abroad. As a rule, they are now working abroad again, as well as alumni from DAC countries who have received a DAAD scholarship/funding as part of the DAAD's Surplace/Third Country Programme (SPDL), the Africa Centres of Expertise, the exceed programme or the SDG Research Training Groups.

Aim

In the current debate on raw material security, energy transition and sustainability, TUBAF alumni are bridge builders in their home and target countries. The aim is to expand the specialist network on the circular economy and also to initiate international cooperation. The continuing education seminar serves to promote exchange and intensive, interdisciplinary dialogue on the topic of the circular economy.

Format

The alumni colloquium is embedded in an alumni week. The programme includes an exchange with cooperation and transfer partners of TU Bergakademie Freiberg, workshops, a science campus tour with insights into research projects and spin-offs as well as participation in the colloquium as part of the BHT - Freiberg Forum.

Application documents

Curriculum vitae with information on the type and duration of your stay at TU Bergakademie Freiberg or Germany and your current position; abstract (outline and references, max. 2 pages) for a short presentation of max. 15 minutes on a topic of your choice in the fields of circular economy, energy and resource management, raw materials industry, energy transition, etc.

Please send all application documents by 15 December 2024 in one PDF file and in English by e-mail to: alumni@zuv.tu-freiberg.de (subject: Application: DAAD Colloquium2025). More information on the topic and the programme at: <https://tu-freiberg.de/alumni/events/alumni-week-alumni-im-transfer-circular-economy>

The DAAD Alumni Week is organised by the Vice-Rectorate for Research, International Affairs and Transfer, supported by the Freiberg Centre for Circular Economy (FCCE) and funded by the DAAD as part of the DAAD Alumni Programme (BMZ).

ALUMNI-WEEK "ALUMNI IM TRANSFER"



Deutscher Akademischer Austauschdienst
German Academic Exchange Service

